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Verslag gemeenteavond 19 januari 2016 

1. Welkom en opening door preses Dhr. Erik Broekhuis  
Preses Erik Broekhuis opent met het gedicht “Nieuw jaar” uit het jaarthemaboekje. 
Hierna heet hij iedereen welkom. Ook welkom aan iedereen die meeluistert via kerktelefoon of 
internet. Speciaal welkom aan Anton Mangnus, hij zal namens parochie als adviserend lid worden 
toegevoegd aan de nog te vormen adviescommissie. En welkom aan Francisca Broekhuis en 
Claudia Boelens, zij hebben zitting gehad in de adviescommissie Herinrichting De Beuk. 
 
Vanavond zijn we als gemeente bij elkaar om als bruggenbouwers te luisteren en te praten over 
onze toekomst in een hopelijk nieuwe kerk. Een nieuwe kerk, dan hoor ik u denken, wij een 
nieuwe kerk? Gaan we dan niet samen met de Parochie? 
Nee, wij gaan niet samen met de parochie, maar we zullen blijven samenwerken. Een 
samenwerking die er al tientallen jaren is en die door zowel de Parochie als ons, als Protestantse 
Gemeente Biddinghuizen, wordt ervaren als goed en warm. 
Wij zullen als gemeente en als kerk onze identiteit behouden.  
 
Vanavond praten wij in hoofdlijnen over onze nieuwe kerk, omdat wij straks eigenaar zullen zijn. 
Eigenaar van een nieuwe kerk maar wel met behoud van de karakteristieke uitstraling zoals het 
gebouw nu is.  
Voor uw informatie, volgende week dinsdagavond 26 januari zal de Parochie ook een informatie 
avond houden voor hun gemeenteleden.  
Inmiddels is de adviescommissie ontbonden. Zij hebben een mooi en goed adviesplan gemaakt. 
Dit adviesplan is vorig jaar aan zowel het moderamen als de kerkenraad gepresenteerd. De 
reacties waren en zijn heel positief en enthousiast. Straks zal in hoofdlijnen dit adviesplan ook 
met u worden gedeeld. 
 
Nu we weer een stap dichterbij zijn gekomen, zijn we vanavond bij elkaar om ook u en jou te 
horen. Want ook uw mening telt. Zodat wij samen onze gedachten en gevoelens kunnen delen 
om met elkaar verder te bouwen aan de brug voor onze toekomst. 
 
Want, zoals een gewaardeerd gemeentelid zei, samen bouwen aan de structuren betekent ook 
samen bouwen aan de toekomst van onze kerk.  
 
Ik wens u namens de kerkenraad een vruchtbare avond. 
 
De preses benoemt tot slot: geen vragen tijdens de presentaties. Vragen noteren voor een later 
moment op de avond. 
 
2. Uitleg huidige stand MFG2 – door dhr. Kees van Woerden 
Blij dat er zoveel mensen zijn. 
Twee mededelingen namens CvK vooraf: 
- eind van de week Actie Kerkbalans. Voor de tweede keer de Kerkbank. We hopen dat deze 
aanslaat. 
- pastorie is leeg. Onderhoud is gepleegd. Tuinhek (schutting) is vervangen. Keuken is 
vervangen. 
 
Stand van zaken: 
 
- Over het bestuur van de stichting MFGfase 2: Hans Groot Koerkamp is gestopt als voorzitter, in 
verband met werk. Wiebe van de Lageweg is verhuisd.  
Henk Stoer is voorzitter geworden in plaats van penningmeester. Er wordt nog gezocht naar twee 
bestuursleden. Jan van de Wiel is toegetreden tot het bestuur, was toezichthouder. 
 
- Stichting: wat heeft de kerk hiermee te maken? De kerk heeft geen invloed in de stichting, niet 
financieel verantwoordelijk willen zijn, staat los van de kerk. 
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-> doelstelling van de stichting: Het realiseren, beheren en exploiteren van een gebouw in het 
multifunctioneel gebied in Biddinghuizen waarin maatschappelijke en culturele organisaties, 
alsmede horeca en sportverenigingen hun activiteit kunnen ontplooien. 
 
Gerealiseerd: 
- haalbaarheidsplan ingediend bij de gemeente 
- begrotingstekort. Henk Stoer heeft als financieel deskundige alles herschreven naar 
‘ambtenarentaal’. Gemeenteraad heeft in november geld beschikbaar gesteld om begroting 
sluitend te maken 
- stichting moet verder met ontwikkelaar praten en financiering rond krijgen 
 
Kerken: 
- overleg met parochiebestuur, 
- Protestantse Gemeente Biddinghuizen (PGB) akkoord, samen met pastoraatsgroep en 
locatieraad verder uitwerken. Er is een praatstuk is geschreven. Na aantal concepten is het 
voorgelegd aan parochiebestuur en kerkenraad. Door de kerkenraad is akkoord gegeven om het 
verder uit te werken, 
 
Wat is er beschreven? 
- RKgedeelte wordt eigendom van PGB 
- lusten en lasten van de Voorhof gaan naar PGB 
- 15 jaar lang mag RK gebruik maken van de ruimte voor de zondagsdienst 
- ruimte beschikbaar voor pastoraal zorgpunt. 
 
De kerkenraad heeft besloten eigen plek te willen creëren voor de parochianen. 
Overeenkomst nav het praatstuk is in concept klaar. Het moet nog in de kerkenraad worden 
besproken. 
Alles is steeds onder voorbehoud dat we met de stichting een akkoord krijgen en de 
gemeenteraad het hele plan goedkeurt. 
 
Nu nog: verder onderhandelen met de stichting. Deze is bezig met projectontwikkelaar puntjes op 
de i te zetten en met het actualiseren van de stukken. 
Daarna terugkoppeling naar de kerkenraad en u als gemeente. 
 
Kees legt de plattegrond uit. Ons eigendom wordt ca vanaf waar nu de branddeuren zitten 
richting de Beuk.  
 
3. Adviesgroep herinrichting Beuk - Francisca Broekhuis en Claudia Boelens  
Leden van de adviesgroep worden voorgesteld. 
Opdracht vanuit de kerkenraad is onder de zes mensen verdeeld. 
 
Inhoud opdracht: kijken naar indeling, inrichting, uitstraling, begeleiding en samenzang, geluid. 
 
Indeling 
Advies is: gang wordt omgedraaid ten opzichte van zoals die nu loopt (zaaltjes komen aan de 
kerkpleinzijde) 
Indeling van de zalen is naar gekeken naar wie nu gebruik ervan maakt. 
In de tekening is bijvoorbeeld een vide te zien die gemaakt wordt in het verhoogde gedeelte in de 
Beuk. 
Plan / voorstel: 
Er komen drie ongeveer gelijke ruimtes, met flexibele tussenwanden. 
Vide: glazen wand, zodat er connectie is tijdens de kerkdienst (vb kinderkerk) 
Er is bijvoorbeeld ook ruimte ingetekend voor de parochie. 
Liturgisch gedeelte wordt op een andere plek gesitueerd. Reden: we moeten ons thuis gaan 
voelen in de nieuwe ruimte. 
Er komt bijvoorbeeld ook een aantal kastenwanden. 
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Uitstraling 
Er is nostalgie en historisch bewustzijn. Liturgisch centrum is belangrijk. 
Advies om zoveel mogelijk van wat we nu gebruiken mee te nemen. Vb doopvont, 
avondmaalsstel, tafel, knielbank. Elementen met een sterke symbolische functie moeten we 
meenemen. Vb: ook een wand met foto’s van onze oude kerkruimte. 
De preekstoel: advies – te groot om mee te nemen. Geen ruimte voor, en heeft door de jaren 
heen ook andere functie gekregen, afstand tussen dominee en gemeente is ook veranderd in de 
loop van de jaren. Belangrijkste: we moeten thuis komen in onze nieuwe kerk. 
 
Overzetten van bestaande elementen 
Nog geen details over bekend. 
 
Orgel 
Belangrijk instrument in onze kerk, ook zeer gewaardeerd. Maar er wordt nu ook meer gebruik 
gemaakt van andere instrumenten, of van het combo. 
Nieuwe eisen aan functionaliteiten van het orgel. Er is advies gevraagd en er zijn orgels bekeken 
en beluisterd. 
 
Drie opties: 
Meenemen huidige orgel - Nieuw pijporgel - Digitaal orgel 
 
Huidige orgel: 11 registers. Nieuw pijporgel kost 10.000 euro per register. Vanwege financiën niet 
haalbaar. Huidige orgel meenemen zou kunnen, is er sinds 1968. Is qua klank niet erg uitgebreid. 
Als je het mee wilt nemen moet het uit elkaar. Tijdens de bouw moet het worden opgeslagen, 
want bouw zal gelijktijdig gebeuren, 
Moet daarna weer opgebouwd worden, en er moet luchttoevoer gemaakt worden. 
Dit is een aardige kostenplaats. Schatting 15.000 euro. 
Daarbij de vraag of er niet nog onvoorziene kosten komen. Qua zuiverheid is instrument 
afhankelijk van bijv temperatuur en luchtvochtigheid 
 
Advies is om over te gaan tot aanschaf van digitaal kerkorgel. 
- digitaal orgel was nauwelijks te onderscheiden van een echt orgel 
- klankmogelijkheden zijn erg uitgebreid. 
- compact 
- klank kan aangepast worden 
- het is altijd zuiver 
- beter afstemmen op samenwerken met andere instrumenten (volume en toonhoogte) 
- 30.000 euro “bijna een koopje” – breed inzetbaar. 
- er is nagedacht over een pijpenkast -> vb deel van de huidige pijpenkast meenemen en nieuwe 
techniek in verwerken. 
 
Geluid 
Belang geluid en beeldtechniek neemt toe. 
Techniekhoek (geluidscorner) achter in de kerk. Voor mensen die de beamer bedienen en geluid 
bedienen. Goed overzicht over het geheel. Ook goede opbergmogelijkheden. 
Goed mengpaneel wordt aangeschaft. 
 
Beamers: twee tot drie. (liturgisch centrum, verhoogd gedeelte, en op achterwand beameren) 
 
Akoestiek: er is een firma geweest – teveel galm voor het mooie. Hier zijn mogelijkheden voor om 
dit goed te maken. 
 
Kerkzaal up-to-date krijgen zodat je ermee voort kunt gaan in de toekomst. 
 
Na deze presentatie en uitleg volgt er een korte pauze waarin iedereen gaat zitten in 
nieuwe groepen aan de hand van de nummers die bij het binnenkomen zijn uitgedeeld. 
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4. Tafelgesprek 
Mensen worden in groepen gezet, 1 t/m 10. Er wordt eerst in de groep gesproken over wat er 
leeft over wat er net allemaal is verteld. Daarna wordt iedereen uitgenodigd de persoonlijke 
vragen die er zijn op te schrijven. 
 
5. Voorlezen en beantwoording – waar mogelijk – van de vragen 
Er zijn veel vragen ingediend. Dank ervoor. Er is geprobeerd de vragen te rubriceren. 
Als niet alles beantwoord kan worden, dan wordt het gepubliceerd en is ook op te vragen. 
 
Glas in loodraam ter ere van Thijs Moons, blijft dat? 
Ja. Blijft daar gewoon. 
 
Termijn bekend accordering gemeenteraad 
Er moet eerst door stichting uitgewerkt worden hoe en wat en dan gaat dat naar de 
gemeenteraad. Nu nog niets over te vertellen 
 
Lusten en lasten voorhofcommissie? 
- de lusten zijn de opbrengsten die we nu krijgen, zaalhuur, buffet. Ook de toren. Eigendom van 
de PGB. Er hangen antennes aan, levert ieder jaar 5 à 6 duizend euro op. Toren blijft eigendom 
van de PGB. 
- lasten: kosten gebouw, onroerend goed zaken, elektriciteit, koster / beheerder. Daar zijn wij als 
PGB verantwoordelijk voor 
 
Wat met kostersechtpaar? 
Er is goed overleg met Henk en Ria Potgieter. De Voorhofcommissie is officieel de werkgever 
(VHcie), het werknemerschap is gedelegeerd daar. Er is nu ook samen contact met Henk en Ria. 
Goed weten welke kant we op gaan. We gaan er alles aan doen dat ze plaats houden in deze 
omgeving. Nu bijv ook al 5 uur werk in het Educatief Centrum (EC). Het is nog niet bekend hoe 
alles zal gaan lopen. In het nieuwe gedeelte kunnen we geen echtpaar bekostigen. We zijn bezig 
te kijken hoe dit te gaan doen. Bijvoorbeeld ook met uitvaarten ook daar wordt over nagedacht. 
Druk overleg over, ook met de stichting en ook met degene die de exploitatie mogelijk gaat doen. 
 
Wat gebeurt er met de Gedachte-nis? 
Dat is meegenomen in het adviesplan daar is ruimte voor. Wordt nog later ingevuld.  
 
Aantal zitplaatsen? 
Ongeveer 450. Grote ruimte en verhoging. Huidige stoelen gaan mee, rest is nog niet bekend 
 
Grote drukte bij uitvaarten? Kerst? 
Er is over gesproken ook binnen de kerkenraad. Er komt een sportzaal met multifunctionele vloer. 
Als er uitgeweken moet worden, is er ruimte voor.  
 
Grote doorloop? 
Er zijn twee uitgangen, wordt niet verwacht 
 
Techniek:  
Kerktelefoon, ringleiding is aan gedacht. 
Filmmogelijkheid is aan gedacht 
Glazen schuifwand in vide wordt meegenomen, 
 
Koffie drinken na de dienst is ruimte voor. 
 
Gehandicapten: er komt ook een gehandicaptentoilet. 
 
Nooduitgangen: er wordt gekeken of dat uitgebreid moet worden. 
 
Toegankelijkheid verhoging: schuifdeuren blijven bestaan, daar is ook mogelijkheid voor 
minder validen om verhoging op te gaan 
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Liturgisch centrum: Het is een advies waar deze zou kunnen komen, afmetingen zijn niet 
bekend. 
Preekstoel: advies niet meenemen, maar er moet wel iets anders voor in de plaats komen. 
 
Invulling kerkdiensten: 
In gesprek met de parochie, dit wordt ook meegenomen. Er is nog niet gesproken over tijden etc. 
Er wordt verder over doorgesproken, 
 
Relatie met de parochie: 
Er is al veel over gezegd. Relatie is goed. We zullen blijven samenwerken. Zij gaan ook gebruik 
maken van onze kerk. 
Dhr. Tietema merkt op: zondag was een goed voorbeeld hoe gezamenlijke eucharistie / 
avondmaal gevierd kan worden. 
 
Komt er een jeugdhonk: 
Samenwerking stichting en EC. Er zijn al meer vragen over gesteld, ook richting kerkenraad. Er 
komt iets voor de jeugd, maar waar weten we nog niet. 
 
Krijgt de kerkzaal een nieuwe naam? 
Is nog niet over gesproken en over nagedacht. Mooie vraag, wordt meegenomen. 
 
Gaan de RK hier elke zondag kerken en hoe lang? 
Frequentie is nu nog niet bekend. Zij krijgen in ieder geval 15 jaar de ruimte hiervoor. 
 
Hoe is de invulling kerkdiensten? 
Is nog niets concreet over te zeggen 
 
Waarom prachtig kerkorgel wegdoen? En wat gebeurt er met de piano? 
Wordt meegenomen 
 
Is er in 1 van de zaaltjes beamermogelijkheid? 
Wordt bekeken. 
 
Hoe wordt de kinderopvang geregeld?  
Alle groepen krijgen een plek.  
 
Glas in lood ramen in de Beuk (vergelijkbaar met onze huidige kerkzaal): 
Het wordt uitgezocht of dat financieel mogelijk is 
 
Hoe wordt de stoelopstelling? 
In de richting van het liturgisch centrum. Zoals het nu op tekening staat tegen de muur waar ook 
de nooduitgang in zit. 
 
Hoe worden de muren bekleed? 
Nu behoorlijk gedateerd. Komt soort van stucwerk op, wordt weer modern gebouw van binnen. 
 
Waar kerken we tussen kerk en verbouw? 
Dat is nog niet besproken. Er wordt zeker naar gezocht. 
 
Waarom niet in fases? Bijv eerst nieuwe bouwen en dan oude afbreken. 
Het is dezelfde ontwikkelaar, het gaat gelijk op. Maar het wordt nog nader bekeken hoe we het 
gaan aanpakken. 
 
Als het front van het orgel wordt gebruikt kan dan elektronisch orgel qua houtsoort 
worden aangepast zodat het een eenheid wordt? – wordt meegenomen 
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Waarom niet algehele nieuwbouw? Vb op oude plek school, of bijv aan de Voor. 
Kerk hoort midden in het dorp te staan. 
Is in 2002 begonnen over algeheel MFG. Niet bekend of er toen gekeken is naar nieuwbouw 
kerk, wel naar nieuwbouw EC in Graafschap. Kerk hoort midden in de samenleving.  
Het is onverkoopbaar, bestemmingsplan kan niet zo maar gewijzigd worden. 
Gemeente heeft geld voor nieuwe sportzaal.  
 
Waar blijft de Begroting? 
Wij proberen neutraal eruit te komen. Bij de stichting: onderhandeling is dat we de verbouwing 
doen van het geld dat uit ons gebouw komt, dat we er zo in kunnen (behalve bijv orgel). 
We hebben reserves (onderhoud) er is zo 100.000 euro beschikbaar. Er komt een financieel 
plaatje. Het is een deal. Ook bijv Henk en Ria – het is allemaal met elkaar verweven. Wij 
proberen dat zo goed mogelijk met elkaar te doen. 
 
Hebben we als kerken nog invloed op indeling gebouw? Wordt er rekening gehouden met 
concerten? En bijvoorbeeld met Altobi? 
Er is goed overleg met de stichting. 
EC heeft eerder gezegd: geen samenwerking, nu wel, is veranderd. Er zijn mogelijkheden in het 
EC. We hebben prachtige ruimtes. Vb in de Beuk kan ook Zon en Zegen oefenen, 
We hebben geen invloed op de zalen van de stichting, wel uiteraard op onze eigen zalen. 
 
Maandagmiddag 18 januari is er een bijeenkomst geweest met stichting en verenigingen. 
A.s. donderdag is bijeenkomst vanuit EC. 
 
Ca drie jaar geleden is er overeenkomst getekend. Er is toen een programmacommissie 
ingesteld. Kerken, scholen, meerpaal, EC -> meer koppelen. Op elkaar afstemmen. Als kerken 
doen we er nog niet veel mee nu. Belangrijk om ook over na te denken. 
 
Afmetingen zalen? 
Exact nog niet bekend. 
 
Voortbestaan VOC? Wat gebeurt er met de Voorhofcommissie (VHcie)? 
VHcie wordt niet zomaar ontbonden. Kees heeft aangegeven aan Wilfried Groot Koerkamp (vz 
VHcie): blijven, is wel ons gezamenlijk gebouw straks. 
Dhr. Jan Jochemsen: Je kunt wel een beheerscommissie vormen, de financiële afwikkeling zal 
dan onder de CvK vallen. VHcie is toch een rechtspersoon? Die moet dan worden opgeheven. 
Dhr. Kees van Woerden vertelt dat de VOC in ieder geval blijft bestaan. Er blijft wel iets van een 
VHcie. Op dit moment hebben de kerken de verantwoordelijkheid gedelegeerd aan de VHcie, ook 
in de nieuwe situatie moet er beheer worden gevoerd. 
 
Hoe liggen de eigendomsverhoudingen in het nieuwe gebouw? (waar ligt de grens) 
Dit wordt aangewezen op de tekening.  
 
Komen er meer ramen in de muren? 
Er komt ook een belichtingsplan. Buitenkant blijft zoals die is, maar door verlichting wordt dat 
lichter. Buitenkant mogen we ook niet teveel aan veranderen. 
 
Flexibele wanden in de zalen welk materiaal? 
Er wordt rekening gehouden met geluidsdichtheid 
 
Schuifdeur richting kapel? 
Die blijft, zodat deze ook dicht kan blijven indien nodig. 
 
Wat gaat er met de bankrekening gebeuren?  
Financiële open eindjes niet wenselijk 
 
Werkterrein kostersechtpaar? 
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Nog niet bekend. 
 
 
Wordt de liturgietafel ingekort? 
Zou kunnen, is nog niet bekend. 
 
Kan er in de vide ook een open schuifwand? 
De veiligheidsoverwegingen moeten hiervoor bekeken worden. 
 
 
Alle vragen die vanavond zijn opgeschreven worden meegenomen. Verslag is straks ook 
opvraagbaar. Nu met groot aantal mensen. 
 
Op de gemeenteavond is aangegeven hoe gaan we de jeugd informeren? 
Hierover wordt contact opgenomen met Jan van Dieren (voorzitter WJV), welk moment beste 
voor de jeugd om ook voor hen presentatie te houden. 
 
6. Zijn er nu nog vragen? 
 
Dhr. Rob Timmerman: er is gesproken over doopvont en de tafel. Wat met het kruis? 
Antw: wordt uiteraard meegenomen. 
 
Robert Wester: Blijft het RKorgel op de verhoging staan? 
Antw: daar is nog niet over gesproken, wordt meegenomen! 
 
Mevr. Aalderink: komt er airco? 
Antw: nee. Nee, er komt wel luchtverfrissing / er wordt goed gekeken naar de toevoer van frisse 
lucht 
 
Mevr. Janny Kapteijn: wordt er rekening gehouden met energieregelingen? 
Zonnepanelen? Sedumdak? 
Antw: gaan we zeer zeker meenemen! 
 
 
7. Afsluiting 
We hopen dat wij u allen goed en positief beeld hebben mogen geven. We sluiten met een lied uit 
het jaarthemaboekje. 
 
 

 
 
 
Na de gemeenteavond is er een aantal vragen / opmerkingen per e-mail nog ontvangen 
door het moderamen: 
 
- ik vraag me af wat het voordeel is om de gang te verplaatsen naar de voorzijde (pleinzijde), juist 
aan de achterkant (parkeerzijde) zitten er ramen die natuurlijk licht geven in de zalen. Ook het 
“lawaai” van de sportzaal zal minder doordringen in de zalen omdat dat wordt tegengehouden 
door de gang 
 
Antw: 
Bouwtechnisch gezien vwb inrichting, is het beter de gang aan pleinzijde te doen. Dit ook 9in 
verband met de indeling van o.a. de toiletgroep en de zalen. Het "lawaai"van de sportzaal is niet 
aan de orde. 
 
 



Verslag gemeenteavond 19 januari 2016 --- Pagina 8 van 8 
 

- wordt er bij de aanpassing in de akoestiek ook rekening gehouden met koren / concerten / 
muziekvereniging? Wordt er naast het bedrijf wat daarvoor metingen heeft gedaan ook nog door 
een ander bedrijf naar gekeken (vergelijk)? 
 
Antw: 
Natuurlijk wordt daar rekening mee gehouden. Er is al door een zeer gerenommeerd bedrijf 
onderzoek gedaan, er komt daarnaast een bouwcommissie met deskundigen. 
 
- de ruimte moet niet te “droog” worden door wandbekleding. Dit gaat ten koste van de kwaliteit 
en de muziekbeleving. 
 
- komt er mogelijkheid om de ramen te verduisteren zodat ook als het buiten licht is de zaal 
donker gemaakt kan worden voor bijvoorbeeld film of speciale dienst. 
 
Antw: 
Dit wordt meegenomen. 
 
 
- Als gekozen wordt voor een nieuw elektronisch orgel dan zou ik om de sfeer te bewaren 
het pijpenfront van het oude orgel op dezelfde plaats midden tegen de achterwand bevestigen 
En het nieuwe orgel in dezelfde houtsoort daaronder plaatsen.  
Twee luidsprekers kunnen dan achter het front uit het zicht worden opgehangen. 
 
Antw: 
Goede opmerking, dit zal worden meegenomen. 
 
- Wat betreft de preekstoel vraag ik mij af of een deel daarvan niet verrijdbaar kan worden 
gemaakt. 
 
- Is er ook een mogelijkheid een soort stilte-ruimte te creëren? (dit is iets anders dan de 
Gedachte-nis) 
 
Antw: 
Dit wordt meegenomen. 
 
- De gedachte-nis graag wel in de kerkzaal en niet op het verhoogde vlak omdat het voor zal 
komen dat de schuifwand niet open is. 
 
Antw: 
 
Goed voorstel, gaan we zeker bespreken. 
 
 


